
Zprávy z Blanenska

Do podnikání šel po hlavě.
Jehominipivovaru se daří

JAN CHARVÁT

T
ovaryš, stárek,
sekerník. Parta
chlapů, bez kte-
rých vminulosti
nemohl fungovat

žádný pořádnýmlýn. V novém
minipivovaru v Dolní Lhotě
podle profesí pojmenovali
vlastní regionální pivo. Od le-
tošního jara zatím vyprodu-
kovali šestašedesát várek.
Jedna je zhruba čtyř sta pade-
sát litrů piva.

PIVOTÉKYV BRNĚ
Drtivá většina z tohoto
množství se podle Viktora
Flekamladšího, kterýminipi-
vovar rozjel, vypije v nejbliž-
ším okolí. Časem by chtěl
prorazit i do pivoték v Brně.
„Lidem naše pivo chutná a
zákazníci se vrací. Přes léto

jsme vařili namaximu naší
kapacity. Nabízíme ho ve skle,
litrových PET lahvích i su-
dech. Od deseti do padesáti li-
trů,“ říkámladýmuž.

LOKÁLNÍ ZÁKAZNÍCI
Poznamenal, že do podnikání
se vrhl po hlavě. Vařením piva
v blanenskémístní části chtěl
dát impuls rodinné restauraci,
která byla kvůli nedávné epi-
demii koronavirumimo pro-
voz. To zatím stále platí, ale
minipivovar si už své zákaz-
níky našel v okolních několika
podnicích. „Minipivovary sází
na lokální zákazníky. Jsem
optimista, Česko je národ pi-
vařů. Věřím, že kdyžminipi-
vovar uvaří dobré pivo, tak li-
dé z okolí místní značku rádi
podpoří,“ dodává sládek lho-
teckéhominipivovaru David
Šubják. Vlajkovou lodí mini-

pivoaru z Blanenska je podle
něj jedenáctistupňový ležák
Tovaryš. Pivo klasického pl-
zeňského typu. Následuje na-
sládlejší dvanáctka Stárek
z karamelového sladu amu-
ziku u stolu pivařů pak tvrdí
třináctistupňový Sekerník.
„Vaříme ještě desetistupňové
pivoMládek a světlou dva-
náctku Lufťák. Ale ta se nevaří
celý rok, jen nárazově. Desítku
jsme udělali speciálně pro
letní sezonu. Překvapilo nás,
jaký o ni byl zájem. Spousta
lidí je totiž k desítce dost
skeptická, hanlivě ji nazývá
jako obarvenou vodu a chce
silnější pivo,“ vysvětluje Flek.

SPECIÁLY JEŠTĚ LADÍ
Pro chladnější měsíce pak v
Dolní Lhotě připravují zimní
vícestupňový speciál. Stejně
jako na Velikonoce. Detaily
zatím ale Flek nechce prozra-
zovat. „Speciály ještě ladíme.
Budeme experimentovat, víc
v tuto chvíli prozrazovat ne-
budu. Do konce roku bychom
chtěli zvládnout uvařit stou
várku. Věřím, že se nám bude
s odbytem dařit. Doba není
jednoduchá, lidé šetří. Nejen
gastro byznys drtí zdražování
energií. Nás se nejvíce dotýká
elektřina. Časemmáme v plá-
nu zprovoznit vodní elektrár-
nu, která byměla naši spotře-
bu elektřiny pokrýt,“ dodává
podnikatel.

Video je na
webu blanen-
sky.denik.cz

DOBRÉ PIVO. Pivovar v Dolní Lhotě šlape. Zájem o desítku nás překva-
pil, říká podnikatel Viktor Flekmladší. Na snímku vpravo se sládkemDa-
videm Šubjákem. Foto: Deník/Jan Charvát

Klepačov
čeká lepší
silnice
Blansko – Průtah blanenskou
části Klepačov konečně do-
stane nový povrch. Krajskou
silnici třetí třídy začali dělníci
opravovatminulý týden. Za
provozu. Dělníci zajistí frézo-
vání rozbité vozovky v Dlouhé
ulici a opravy přídlažby.
„V plánu je také výšková
úprava vodovodních uzávěrů,
vpustí a šachet. Silniční pro-
voz zatím zůstane zachovaný,
stavebníci vždy označí místa,
na nichž budou pracovat,“
uvedlamluvčí blanenské rad-
nice Pavla Komárková.
Úsek se zcela uzavře druhý

týden v září, kdy je napláno-
vaná pokládka obrusné vrstvy
vozovky. „Rekonstrukce silni-
ce v úseku od odbočky na Sta-
tek Samsara až k bývalému
obchodu na točně potrvá do
poloviny září. Náklady vyjdou
zhruba na 2,5 milionu korun,“
informovali blanenští úřed-
níci. (jch)

OPRAVACESTY. Průtah blanen-
skou částí Klepačov opravují od
minulého týdne silničáři. Úsek bu-
de zcela uzavřen od druhého záři-
jového týdne. Foto: Ivo Stejskal

EDITORSKÝ VÝBĚR: to nejlepší z našeho webu
● Křest vlaků na
nádraží v Brně.
Podívejte se, čím
budete jezdit po
Blanensku

● Koupání v Leto-
vicích má teď
stopku. Hygienici
vydali přísný zákaz

● Sbohem, pane
Mašinko! Oblíbená
zahradní železnice v
Blansku končí
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